
 

 

 
 

 
Referat fra bestyrelsesmøde lørdag den 14. december 2024 kl. 14.00 

mødet afholdtes i Havnemuseet 
 

1.  Godkendelse af referat fra møde fredag den 1. november 2024 
 Godkendt 

 
2. Drøftelse af Havnemuseets lejemål med Jette og Jørn Hansen, set i lyset 

af, at ejendommen er sat til salg. 
Formanden har sendt ansøgning til kommunen om forhøjelse af 
økonomisk støtte til driften, alternativ et lån til erhvervelse af den del af 
ejendommen, der anvendes til museum. 
Formanden for Udvalget for Fællesskab, Kasper Glyngø har på udvalgets 
vegne meddelt afslag på ansøgningen. Både ansøgning og svaret fra 
Kasper Glyngø er sendt til hele bestyrelsen. 
Vi undersøger alternative finansieringsmuligheder, men kan ikke forstå de 
forholdsvis store forskelle i støtten til de 5 museer i kommunen. Glud 
museum er det eneste statsanerkendte og har derfor en særlig status, 
men de øvrige burde være sidestillet. 

 
3. Trods flere henvendelser og meget lang ventetid, mangler vi stadig svar 

 på følgende forespørgsler til JH&M:  
1. var det muligt at Havnemuseet kunne overtage driften af det gamle 

        slæbested til optagning af træ- og mindre erhvervsskibe.  
2. i forbindelse med Havnemuseets overtagelse af gammelt sejlskib, 
     bygget i Juelsminde, har vi ansøgt om en havneplads nær 
     Havnemuseet.  
3. endelig lejekontrakt på Røgepladsen 
   
Bestyrelsen står lidt uforstående overfor den manglende reaktion på vores 
henvendelser til bestyrelsen for JH&M. Vi retter en fornyet henvendelse og 
håber at komme i en positiv dialog snarest. 

   
4. Orientering om økonomi, medlemstal og besøgstal for 2024 

Økonomien er fortsat robust og udviser et pænt driftsoverskud på trods 
af et enkelt misset røgearrangement i foråret. Vi kan glæde os over et 
fortsat pænt medlemstal. Der er registreret 323 medlemmer og 20 



 

 

erhvervsmedlemmer. Der har været 1072 betalende gæster, og vi kan 
glæde os over et stigende antal selskaber.  

 
5. Skal vi igen afholde en nytårskur og kunne det være et indslag i festen, at 

Jens Kjær fik mulighed for at præsentere sin nye bog ”Kysthistorier”. 
Vi afholder en nytårskur lørdag den 18. januar kl. 15.00. Jens Kjær 
Jørgensen kommer og fortæller om udgivelsen af bogen ”Kysthistorier” 
Alle er velkomne til nytårskuren. 

 
6. Næste møde 
    Lørdag den 18. januar kl. 13.00 
    
7. Evt. 
    Generalforsamling i 2025 afholdes onsdag den 19. marts kl. 19.00 i  
    Juniorhuset. Carsten undersøger om vi kan låne Juniorhuset. Vi 
    forsøger at finde en foredragsholder. På det tidspunkt er man formentlig  
    kommet lidt nærmere med projektet ”Bæredygtig Udvikling af Levebyen og 
    Turismebyen Juelsminde”. Måske var det et emne til generalforsamlingen.  
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